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Forældrebestyrelsen Vores Børnehave.  

Referat onsdag d. 22. februar 2023 kl. 19.00 – 21.00 i Vedsted 
 

Lonni Kloster deltager i punkt 2 

Deltagende: Marianne, Louise H., Pernille, Patrick, Malene, Erik, Lonni (pkt. 2). 

Fraværende: Søren, Louise C, Mette, Ilse 

Referent: Erik 

 

1. Godkendelse af dagsorden, bemærkninger til senest referat. 

 
Beslutning 

Godkendt 

 

2. Børnecenter, placering af daginstitutionen i A-fløjen. 
Efter tilbagemeldinger fra bestyrelser, leder og forvaltning besluttede styregruppen kort inde jul, at der 

skulle arbejdes videre med muligheden for at placere daginstitutionen i A-fløje på det kommende 

børnecenter. Arkitekten har nu lavet to forskellige skitser over daginstitution i A-fløjen, og 

styregruppen har peget på den ene, som der skal arbejde videre med. 

 

- Forældrebestyrelsen diskuterer skitsen. Lonni samler gode ideer, ønsker, spørgsmål osv. som hun 

tager med til styregruppen. 

 

Beslutning 

Forældrebestyrelsen støtter, at der bliver arbejdet videre med placering af dagtilbudsdelene i 

skolens A-fløj, men med opmærksomhed på 

- At trapperum ved vuggestuen indrettes til indgang og garderobe for vuggestuen. Vuggestuen 

indrettes med to fleksible grupperum, hvert med eget toiletrum og fælles køkken for de to 

grupper. 

- At hvis vuggestuen indrettes som skitseres, så bør den normeres til væsentligt færre børn end 

de planlagte 24. 

- At krybberum placeres væsentligt tættere på vuggestuen for at sikre personalets 

arbejdsmiljø. 

- At man undersøger muligheden for at indrette soverum for vuggestuen på førstesalen (incl. 

trappelift) i stedet for at bygge nyt krybberum. 

- At personalefaciliteter er mangelfulde og bør forbedres. Der mangler bl.a. pauserum i 

nærheden af grupperum, rimelige toiletforhold og plads til opbevaring af arbejdsovertøj. 

- At førstesalene evt. kan indrettes med personalefaciliteter. 
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- At toiletter og især garderober virker meget små og forholdene dér bør forbedres for både 

børn og personale. 

- At grupperum i børnehaven virker små og bør gøres større. 

- At man undersøger muligheden for at bygge hemse eller andet i grupperummene, så de 

bliver stører med bedre muligheder for at indrette gode læringsmiljøer.  

- At køkken/fællesrum med fordel flyttes til lokalet sidst på gangen, ved siden af 

trapperummet. 

 

Lonni og Erik formidler forældrebestyrelsens holdninger og ideer til styrregruppen. 
  
 

 

3. Forældreinvolvering og samarbejde mellem forældre og børnehave. 
Haderslev kommune har i disse år fokus på at styrke almenområdet. Bl.a. arbejder alle daginstitutioner 

med at være et sted, hvor alle børn lykkes og får gode oplevelser. Man taler om, at alle børn skal opleve 

at være i privilegerede positioner flere gange om ugen – at det er daginstitutionen, der skal passe til 

børnene og ikke børnene der skal passe til daginstitutionen. 

I den forbindelse har personalet i Vores Børnehave talt om, hvordan forældrene kan bidrage til, at 

børnehaven bliver et sted, hvor alle børn oplever at være i privilegerede positioner. Personalet har især 

talt om 

 - Hvordan kan forældre være med til, at alle børn trives i børnehaven?   

 - Hvordan kan samarbejdet mellem børnehave og forældre imødekomme alle forældre? 

 

Forældrebestyrelsen kan lave principper for samarbejdet mellem børnehave og forældre. Et princip er 

en overordnet beskrivelse af, hvordan børnehaven skal arbejde. 

 

- Malene, Ilse og Erik fortæller om personalets tanker og invitere til diskussion. 

- Forældrebestyrelsen beslutter, om den vil lave principper for samarbejdet mellem børnehaven og 

forældrene. 

 

Beslutning 

Malene og Erik fortalte om personalets arbejde med emnet. Punktet tages op igen på et kommende 

møde. 

 

 

4. Kostpolitik 
Vores Børnehaves kostpolitik er vedtaget af forældrebestyrelsen i januar 2018. Flere i 

forældrebestyrelsen har ønsket, at den bliver diskuteret og evt. justeret. 

 

- Gennemgang og diskussion af gældende kostpolitik. 

- Beslutning om evt. ændringer 

 

Bilag 1: Kostpolitik, Vores Børnehave 
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Beslutning 

Forældrebestyrelsen bakker op om den gældende kostpolitik og ønsker ikke at ændre i den. Dog er man 

opmærksom på, at flere forældre ikke kender kostpolitikken og ønsker at personalet mere aktivt 

formidler den til fx nye forældre. 

  

 

 

5. Bestyrelsens synlighed 

Erik har lavet et udkast til, hvordan forældrebestyrelsen kan præsentere sig og være synlig for 

forældrene.  

- Evt. rettelser og godkendelse. 

 

Beslutning 

Forældrebestyrelsen skal fremover præsenteres på børnehavens hjemmeside, med en kort beskrivelse 

af bestyrelsens opgaver, kontaktoplysninger og fotos af medlemmerne. Fremover skal referater fra 

bestyrelsesmøder også lægges på hjemmesiden. 

- Eriks udkast til tekst mv. på hjemmesiden er godkendt. 

- For formand og næstformand bliver foto, fulde navn, mailadresse og telefonnummer offentliggjort. 

For alle andre bliver kun foto, fornavn og afdeling offentliggjort 

- Alle bedes sende et foto af sig selv, der kan bruges til hjemmesiden, direkte til Erik  

 

 

 

 

6. Gensidig orientering 
- Forældre 
- Personale  

- Leder 

 

 

Beslutning 

Orienteret 

  

 

7. Evt. 

Beslutning 

- Patrick og Pernille ønsker at der igen bliver lavet aftale med en fotograf om 
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portrætfotografering. Forældrebestyrelsen vil selv afsøge mulighederne og arrangere det. 

Børnehaven vil hjælpe ift. evt. gruppefotografering, men vil i øvrigt ikke bruge personaletimer 

på fotografering. 

- Patrick spørger, om der igen kommer musik med Musikskolen i børnehaven. Erik fortæller, at 

børnehaven altid slår til, når vi får tilbuddet fra Musikskolen, men at han pt ikke ved, hvornår det igen 

bliver vores tur.  

 

 

 

 

 

 


